
Indenrigs- og Boligudvalget

Til: Indenrigs- og boligministeren

Dato: 16. februar 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BOU alm. del

Spørgsmål 153
Vil ministeren kommentere på sagen om Fredericias borgerrådgiver, jf. »Fredericias bor-
gere har ingen borgervejleder« (https://avisen.nu/fredericias-borgere-har-ingen-borgervej-
leder/), herunder hvorledes borgerrådgiverens situation skal forstås, når kommunen ikke 
har foretaget det nødvendige skridt, at skrive borgerrådgiverfunktionen ind i styrelsesved-
tægten, jf. Lov om kommunernes styrelse? Vil ministeren herunder redegøre for, om 
kommuner blot kan ansætte borgerrådgivere og undlade at skrive det ind i styrelsesved-
tægten, således at borgerrådgiveres uvildighed alligevel ikke er sikret?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Karina Lorentzen 
Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Søren Egge Rasmussen
formand
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